
 
 
Sürdürülebilir, takip edilebilir ve hesap verebilir anlayışıyla 2021 yılında da yoğun bir tempoda 
çalışan Antalya Ticaret Borsası; yönetim kurulu üyeleri, meclis üyeleri, meslek komiteleri 
üyeleri ve personeliyle kentimiz, bölgemiz ve ülkemiz gündemindeki konulara hassasiyetle 
yaklaşarak; tarımın, ticaretin ve sosyal hayatın sesi olmaya, Antalya ve Antalyalılar için 
üretmeye devam etmiştir. Ortak hareket etme kültürünü ise kendine düstur edinen Borsamız; 
sorunların çözümü için geliştirdiği önerilerini ilgili kurumlara iletmiş ve takipçisi olmuştur. 
  
2020 yılını aratmasın dileği ile başladığımız 2021 yılını tamamladık. Bu dönemde de önce 
sağlık demeyi gündemimizin hep birinci maddesinde tuttuk. Tüm aşılama ve maske-mesafe-
hijyen hassasiyetimize rağmen farklı varyantlarla tüm yıl boyunca uğraşmak zorunda kaldık. 
Son olarak delta ve omicron varyantları hepimizi tedirgin etmeye devam etmektedir. Lütfen 
hatırlatma dozu dahil aşılarımızı eksik bırakmayalım. Bu davranışımız hem kendi sağlığımız 
hem de ekonomik faaliyetlerimizin devamlılığı vazgeçilmezdir. 
  
Meslek Komiteleri, Borsamızın ana beslenme noktasıdır. Sektörümüz, kentimiz ve ülkemiz 
gündemin yer alan tüm konuların komite toplantılarımızda yer alıyor olması bizlere güç 
vermektedir. Meslek Komiteleri toplantılarımızda yıl boyunca alınan Kararlar başta Birliğimiz 
olmak üzere ilgili tüm taraflarla da paylaşılmıştır. Bu yıl; 
• İklim değişikliğinin tarımsal üretime ve ticarete etkileri, 
• Girdi maliyetlerinde görülen yüksek artışlar, 
• Rusya Federasyonu’nca uygulanmakta olan domates kotası ve yasaklamalar, 
• Üretimi artan tropik ve subtropik meyve üretiminin beraberinde getirdiği su yetersizliği, 
• Kamunun yaş sebze ticaretine girerek özel sektör ile rekabete girmesinin etkileri, 
• Döviz kurunda yaşanan dalgalanmalar ve yüksek üretici enflasyonu, 
• Hava kargo taşıma giderlerinin tarımsal ürünlerin ihracatında yüksek maliyetli olması, 
• İhracatta karşılaşılan problemler, 
• Tarımsal üretimde standardizasyon, 
• Hazine arazilerine erişememe, 
• Kırdan kente göçün tarımsal üretim ve ticarete etkileri, 
• Tarım sektörüne özgü sosyal güvenlik sistemi, 
• “Yeşil Mutabakat” 
konuları öne çıkmıştır. 

  
Üyelerimizin sorunlarını, taleplerini ve çözüm önerilerini bizlerle paylaşan tüm arkadaşlarıma 
teşekkür ediyorum. Bugüne kadar olduğu gibi önümüzdeki yıl alınacak tüm kararlarında 
takipçisi olacak ve çözüm için faaliyetlerimizi kesintisiz sürdüreceğiz. 
  
Tüm dünyayı ilgilendiren iklim değişikliği” ile yeşil mutabakat konusuna özel olarak eğildik. 
Geçtiğimiz yılki meclisimizde 2021 yılını “Sürdürülebilirlik Yılı” ilan ettik ve tüm 
faaliyetlerimizde sürdürülebilirliği önceledik. Antalya Tarım Konseyi’mizle birlikte yıl 
boyunca; 
• Sürdürülebilirlik ana başlığında göç, süt üretimi ve kırsal mahalleler konularında 3 panel, 
• İklim değişikliği özelinde tarımsal ticaret, su yönetimi, teknoloji kullanımı ve karbon 

ayak izi konularında 4 panel, 
• Yeşil mutabakat özelinde bitki besleme, bitki koruma, tarımsal atık yönetimi, tarımsal 

biyolojik çeşitlilik ve tarım topraklarının sürdürülebilirliği konularında ise 5 panel, 
gerçekleştirdik. 



 
 
 
Böylece hem üyelerimizi bilgilendirdik hem de konunun yıl boyunca sektörümüz, kentimiz ve 
ülkemiz gündeminde yer almasını sağladık. Yeşil mutabakat başta olmak üzere sürdürülebilirlik 
ana başlığındaki etkinliklerimizi önümüzdeki yılda sürdüreceğiz. Diğer taraftan 2021 yılında; 
 
• Antalya İl Tarım ve Orman Müdürlüğü ile imzaladığımız protokol çerçevesinde 

düzenlediğimiz online eğitim programlarıyla son bir yılda 100’ün üzerinde eğitim düzendik. 
Eğitimlerimize üyelerimizin yanı sıra 81 ilimiz ve pek çok farklı ülkeden de katılım oldu. 
Yaklaşık 500 bin kişiye eğitim verdik. Eğitimlerin hazırlanması ve yapımında emeği geçen 
İl Müdürü ve çalışma arkadaşlarına, akademisyenler ile uzmanlara ve çalışma 
arkadaşlarımıza teşekkür ediyorum. Sektörümüzü ilgilendiren tüm konularda 
paydaşlarımızla birlikte toplantılar, çalıştaylar, paneller ve eğitimler düzenlemeye devam 
edeceğiz. Çevirimiçi gerçekleştirdiğimiz bu çalışmalarımıza @antalyaborsa ve 
@AntalyaTarimOnline isimli Youtube kanallarından ulaşabilirsiniz.  

• Her ayın ikisinde “Antalya Yaş Meyve Sebze Endeksi” ile “Antalya Domates Endeksi”ni 
açıkladık.  

• Aylık ihracat değerlendirmesi raporuyla kent tarımın ihracattaki yerini kamuoyu ile 
paylaştık.  

• 100.yıl kitabımız ve buğday kitapçığını yayımlayarak, geçmişi geleceği taşıyan bir arşiv 
kazandırdık.  

• Sektörlerin nabzını tutmak için sektörel analiz toplantılarımızı sürdürdük.  
• “Sizin Oraların Nesi Meşhur” programımızda illerin yöresel ve coğrafi işaretli ürünlerini 

tanıttık.  
• Akdeniz Üniversitesi Ziraat Fakültesi ve Antalya Teknokent ile tarım sektörü işbirliği 

toplantıları düzenledik.  
• Halkbank Antalya Şube Müdürlüğü arasında Bankkart Tedarik Zinciri Finansman Projesi 

protokolü imzalandık.  
• Ekonomik sıkıntı çeken üyelerimizin finansmana erişimini kolaylaştırmak için TOBB 

öncülüğünde uygulamaya konan Nefes Kredisi’ni 8. kez üyelerimizin kullanımınaa sunduk. 
• Borsamızın tescil ettirdiği Antalya Tavşan Yüreği Zeytini coğrafi işaretini, ürün 

ambalajlarında kullanacak olan firmalarla coğrafi işaret kullanım protokolü imzaladık.  
• Hizmet kalitemizi artırmak için 2008 yılında aldığımız akreditasyon sistem belgesini 

yeniledik.  
• Dünya Gazetesi ile “Kırsal Kalkınmada Yöresel ve Coğrafi İşaretli Ürünler” başlıklı panel 

düzenlendik. 
• 2010 yılından beri yaptığımız 11. Yöresel Ürünler Fuarı YÖREX’i,342 bin ziyaretçiyle 

buluşturduk.  
• YÖREX’te ulusal marketler ve e-ticaret siteleriyle yüz yüze ikili iş görüşme imkanı sağladık, 

“Coğrafi İşaretler YÖREX Buluşması” semineri düzenledik.  
• Eğitimden sağlığa birçok alanda bağış ve yardımlarımız devam etti. TOBB öncülüğünde 

başlatılan “Küçük Parmaklar” tablet dağıtım kampanyası kapsamında, Antalya Ticaret 
Borsası olarak 55 adet klavyeli tableti öğrencilerimize ulaştırdık.  

• Koronavirüs tedavisinde kilit rol oynayan 4 adet Yüksek Akış Oksijen Cihazı’nı (HFO) 
hastaların kullanımına sunduk. 

• TOBB’un katkılarıyla hazırladığımız 1077 gıda paketini ihtiyaç sahiplerine ulaştırdık.  



 
 
• Manavgat Yangınında üreticilere 100 ton saman ve yem ile diğer oda borsalardan gelen 

saman, yem ve gıda yardımlarını ulaştırdık. 
• Faaliyetlerimizi kamuoyu ile paylaşmak üzere hazırladığımız 200’ün üzerinde haber 

bültenimiz, yazılı basında 4 bin, görsel basında 700’ün üzerinde yayınlanarak milyonlarca 
kişiye ulaştırdık. 

 
2022 yılında üye işlemlerimizin; hızlanması, kesintisiz ve aksamadan yapılabilmesi ve 
kolaylaştırılması için Borsamız web sayfasını, önümüzdeki yıl, çağın gerekliliklerine uygun bir 
hale getireceğiz. Kişisel Verilerin Korunması Kanunu kapsamında kurumsal kapasitemizin 
artırılması ve kanunla uyumlu hale getirilmesi için de alt yapımızı güçlendireceğiz. 
 
Mutlu, sağlıklı ve başarılı bir yıl dilerim. 
 
Saygılarımla, 
 
Ali ÇANDIR 
Yönetim Kurulu Başkanı 
 

OCAK AYI MECLİS TOPLANTISI 
- 27.01.2021 – 

Sayın Başkan, 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Antalya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu ve kendi adıma hepinizi saygıyla selamlıyorum. 
2021 yılının ilk Meclis toplantımıza hoş geldiniz. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Salgınla ilgili aşı ve ilaç gelişmeleri, hepimize umut olmuştur. Bu ve benzeri gelişmelerden 
anlaşılan o ki, 2021 yılı, dünya ekonomisi için 2020 yılından daha hareketli ve daha iyi 
olacaktır. Bu iyileşmelerin ülkemize ve kentimize de olumlu yansımalarını bekliyoruz. 
Özellikle kentimizin dünyaya açıklıkta ve tanınırlıkta ilk sırada gelmesi önemli avantajımızdır. 
Bu özelliğimizin bedelini, Türkiye ortalamasının çok üzerinde bir daralmayla 2020 yılında 
ödedik ve ödemeye de devam ediyoruz.  
 
Allah’ın bize bahşettiği eşsiz doğa, iklim ve çevre zenginliklerimiz ile atalarımızın bizlere miras 
bıraktığı medeniyet, tarih ve kültür varlıklarımızın değerini bu dönemde bir kez daha layıkıyla 
anlamalıyız diye düşünüyorum. 
 
“Bir musibet, bin nasihat” özdeyişinden hareketle diyorum ki, sahip olduğumuz bu 
zenginliklerimizin ve varlıklarımızın yıllardır bize sağladığı faydaları 2020 yılında 
yaşayamadık. Onların olmadığı ya da eksik, zayıf hatta yetersiz kaldığı bir ortamda kentimizin 
ne denli bir acziyet içinde kalabileceğini küçük bir örnekle ve uyarı mahiyetinde yaşadık. 
 
Bütün hemşehrilerimize demem o ki; kentimize Allah’ın bahşettiği zenginliklerimize ve 
atalarımızın mirası varlıklarımıza zarar verilmesine, ihanet edilmesine ve yok sayılmasına izin 
vermeyelim. Aksi halde sadece onlara değil, kendimize ve geleceğimize de ihanet etmiş 
olacağız. Bu kapsamda merkezi ve yerel yönetimin, sivil inisiyatif örgütleri ile bir bütün olarak 



 
 
kentimizin artık karbon salınımı, su endeksi, çevre ve doğa kirliliği gibi konularda etkili 
planlamalar yapması ve etkin uygulamalara geçmesi zorunluluğu vardır. 
 
Zarar ortaya çıktığında tepkiler vermek tamam da esas olan, o zararın ortaya çıkmasını 
önleyecek tedbirlere ve uygulamalara duyarlı olmaktır diye düşünmekteyim. Bu ay yaşadığımız 
Düden balıklarının toplu ölümlerini, sularımızı ve toprağımızı kirleten sanayi ile taş ocaklarının 
yıllardır tarımın göbeğinde sürdürdükleri faaliyetler dolayısıyla ürün kayıplarını, derelerimizi 
doğaya kapatan HES’leri ve medeniyet adına zifte, uygarlık adına betona terk ettiğimiz tarım 
topraklarını sizlere hatırlatmak isterim. Son tahlilde bunların hepsi bizim tercihlerimizin 
sonucudur. 
 
Bir kez daha belirtmek isterim ki, Allah’ın bahşettiği zenginliklerimizle ve atalarımızın mirası 
varlıklarımızla parlak bir geleceğimizin olmasını istiyorsak artık bu tür tercihlerimizi 
değiştirmeliyiz. İşte bu zorunluluktan dolayı yıllardır sürdürülebilir tarımdan, ekonomiden ve 
büyümeden bahsediyoruz. Yine bu yüzden 2021 yılını sürdürülebilirlik etkinlikleri üzerine 
odakladık. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Memleketimizde bizler sanayi 2.0 ila 3.0 arasında nerede bulunmaktayız diye tartışırken 
gelişmiş ülkeler sanayi 5.0’ı tartışmanın ötesine geçmişlerdir. Mesela sanayi 5.0 ile 
sürdürülebilirlik ve çevre korumaya odaklanmış bir sanayi düzenlemesine ve uygulamasına 
geçmiş bulunmaktadırlar. Bu kapsamda AB; 500+ istihdam eden şirketler için zorunlu olan 
entegre raporlama mevzuatını 2016 yılından beri uygulamaya koymuştur. Bu mevzuatla sadece 
parasal değil parasal olmayan çevre, doğa, sosyal, istihdam, enerji ve benzeri alanlardaki 
tanımlanmış standartlara uyumu takip etmektedirler. Yani bu ölçekteki şirketler, sadece karları 
ile değil aynı zamanda bu standartlara uyum dereceleriyle ilgili olarak da devlete ve tüm 
paydaşlara hesap vermektedirler. Hesap isteyen de hesap veren de bu işlemi, güven duygusu 
üzerinden değil kurumsal bir gereklilik üzerinden değerlendirmektedirler. Bu değerlendirmenin 
ilk adımı da şeffaflıktan geçmektedir. Yani hiçbir gelişmiş ya da kalkınmış ülke öyle durduk 
yerde bugünkü konumuna gelmemiş, hasbelkader hiç gelmemiştir.   
     
Değerli Meclis Üyeleri, 
Bizler ATB olarak 10 yıl önce bu konulardaki duyarlılığımızı ve kararlılığımızı Vakıf 
Zeytinliğine sahip çıkarak gösterdik. Aradan geçen bu sürede Borsamızın bu uğurda ciddi 
maliyetler ödediğini ve ödemeye devam ettiğin biliyorsunuz. Antalya’mızın akciğerleri 
konumundaki bu alanın tarımsal, çevresel ve ekolojik faydalarının geliştirilmesi için tüm 
paydaşlarımızla var gücümüzle çalışmaya devam ediyoruz. Ancak bu uğurda karşılaştığımız 
zorluklarla ve yetmezliklerle baş başa olduğumuzu da belirtmeden geçemeyeceğim. 
 
Tarımsal atık, deniz kirliliği, çöplüklerin yarattığı riskler, afet toplanma alanlarımızın 
belirsizliği, yaşamaya başladığımız su kıtlığı ve kuraklık riskleri, çarpık kentleşme, tarım 
topraklarımızdaki azalma ve istihdam kayıplarımız gibi kentimizin yaşamsal sorunlarını 
gündemimizden düşürmemeliyiz. 2020 yılında yaşamaya başladığımız musibetin, hepimize her 
alanda ciddi dersler çıkarmamıza vesile olmasını dilemekteyim. Çünkü daha önce de sıkça 
belirttiğim gibi bizlerin yapacak başka bir işi ve gidecek başka bir yeri bulunmamaktadır. 
Kentimize, zenginliklerimize ve varlıklarımıza bu bakımdan sahip çıkmalıyız. En büyük 
pazarımız olan AB’nin, yakın bir gelecekte turizm, ticaret ve tarım konularında yeni 



 
 
standartlarla karşımıza çıkmaları muhtemeldir. Bu standartları sırf onlar istediği için değil 
sürdürülebilir büyüme ve hayati sermayemiz için kendimize mal etmeliyiz. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Kentimizin ve sektörümüzün karşı karşıya olduğu riskler ve tehditler konusunda birlikte 
paylaşımlarda bulunuyoruz. Bunları savuşturabilmek için yapılması gerekenleri tartışmaktayız. 
Payımıza düşenleri hayata geçirmeye çalışırken karar vericilerimize de önerilerde 
bulunuyoruz.. Çünkü 2020 yılında ülkemiz 1 şok yaşarken biz 3 şok yaşadık. Ekonomimizin 
ana sektörleri felç oldu. Mesela ticaret hacmi ve hareketliliği için önemli bir gösterge olan 
ibrazında ödenen çek tutarı büyümesinde ilk kez Türkiye ortalamasının açık ara altında kalmış 
durumdayız. 2020 yılında ibrazında ödenen çek tutarı, önceki seneye göre, Türkiye’de %10 
civarında büyürken kentimizde % -21’den fazla düşmüştür. Böylesine aleyhimize makas 
açıklığını ilk kez yaşamaktayız. Bunlara benzer göstergeler ve olgulara dayanarak Antalya için 
ekonomik afet tedbirleri uygulamasına ihtiyaç olduğunu bir kez daha ifade etmek istiyorum. Bu 
kapsamdaki önerilerimizi ve taleplerimizi özellikle Eylül ayından itibaren dile getiriyoruz. 
 
2021 yılı için önümüzdeki en büyük risk, seri iflas riskidir. Böyle bir riskin gerçekleşmemesi 
için başta kamu otoritesi olmak üzere hepimiz tedbirler almalıyız. Bu tedbirlerin başında, daha 
önce ertelenmiş olan 2020 yılı ve 2021 yılı kamuya ödemelerimiz en az 2023 yılına kadar faizsiz 
ertelenmelidir ki diğer ödemelerimizi yapabilme kabiliyetine sahip olalım. Diğer taraftan dün 
açıklanan ve mücbir sebep kapsamına giren işyerlerinin bazı vergi ödemelerinin ertelenmesi de 
o kesim için faydalıdır. Bu girişim dar kapsamlı kalmamalı, krizden iş yapamaz hale gelmiş 
tüm işyerlerine genişletilmelidir. Ayrıca bu tür tedbirler sadece işyerleri için değil aynı zamanda 
çalışanlar için de düşünülmelidir. Doğru yönde atılmış bu adımın daha da geliştirilmesini 
bekliyoruz. 
 
2020 yılında tarımsal kredi büyümemiz Türkiye ortalamasının iki katından fazla olmuştur (% 
18’e %39). Ticari kredi kullanımı artışında da Türkiye ortalamasının %30’undan fazla 
durumdayız. İş dünyasının bu denli krediye yönelmesinin ana sebebi, tamamen kapanmaya 
bağlı sermaye ve tahsilat yetersizliğidir. 
 
Talep koşullarının zayıflığı ve yeni kredilerin çok yüksek maliyetli olması birlikte düşünülürse 
2021 yılı gerçekten hepimiz için daha zorlu geçecektir diye düşünmekteyim. Bu zorlukları 
aşmamızda bizlere destek olacak bir gelişme ihracat performansımızdır. Nitekim 2020 yılında 
%8 civarında azalan ülkemiz ihracatına karşılık %6’ya varan bir artışı başardık. Bu artışta 
sektörel bakımdan; sanayi ihracatımızın %-11, madencilik ihracatımızın %-9 daralmasına 
karşılık tarımsal ihracatımızın %23 ve tarım özelinde de yaş meyve sebze ihracatımızın 
%24’ten fazla artmasının önemli katkısı olmuştur. 2020 yılında kentimiz ihracatında sektörlerin 
payına baktığımızda ise; sanayinin payı %33’ten %28’e, madenciliğin payı %20’den %17’ye 
gerilerken tarımın payı %47’den %55’e yükselmiştir. Emeği geçen üreticilerimize ve 
tüccarlarımıza teşekkür ediyor, bu zorlu yılı artışla tamamlamamızı sağlayan ihracatçılarımızı 
kutluyorum 
 
Yaş meyve sebze ürünlerinin enflasyonu sürekli artırdığı söylenmektedir. Ancak Antalya 
hallerimizdeki işlem miktarları ve fiyatları ile ilgili son beş yıllık ortalama değerlere 
baktığımızda bu tespitin doğru olmadığını görmekteyiz. Çünkü örneğin sebze işlem 
miktarındaki yıllık ortalama % -5’lik düşüşe rağmen fiyatlarda ortalama %14’lük artış 
yaşanmış, meyvede ise % -1’lik miktar düşüşüne karşılık %21’lik fiyat artışı yaşanmıştır. Bu 



 
 
dönemdeki ortalama TÜFE ve ÜFE ile çekirdek enflasyon değerleriyle karşılaştırdığımızda 
birbirine çok yakın rakamların olduğunu görmekteyiz. Yani enflasyon üzerinde diğer 
kalemlerden daha fazla bir etki yaratmamaktadır. Üstelik bazı dönemlerde düşürücü etki 
yarattığını da görmekteyiz. 
 
Yaş meyve sebze konusunda bu kadar net konuşmamızın önemli kaynaklarından biri de 
bildiğiniz gibi Antalya Büyükşehir Belediyesi ile yaptığımız protokol gereği eriştiğimiz 
Antalya halleri işlem miktarları ve tutarları bilgisidir. Bu verilerden hareketle hesapladığımız 
endeksleri her ayın ikisinde kamuoyu ile paylaşmaktayız. Özellikle sezon içinde en önemli 
üretici hallere sahip kentimiz, bu konuda bir öncü ve önemli bir referans olmaktadır. Emeği 
geçen tüm arkadaşlarıma teşekkür ediyorum.  
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Hatırlayacağınız gibi “Uçak Krizi” sonrası Rusya Federasyonu tarafından domatese yasaklanan 
domates ithalatı sonra 50 bin tonluk kota 2019 yılında 150 bin tona, 25 Şubat 2020 tarihinde 
200 bin tona, 30 Ocak 2021 tarihi itibariyle ise 50 bin ton artırılarak 250 bin tona yükseltildi. 
Kotanın yükseltilmesi için emek sarf eden bakanlarımıza ve Türkiye Odalar Birliği 
Başkanımıza teşekkür ediyorum. Ancak yükseltilen 50 bin tonluk kota, muhtemelen bu yıl 
içerisinde tekrar dolacak ve benzer sorunlarla tekrar karşı karşıya kalacağız. Üyelerimiz ve 
ihracatçılarımızın beklentisi kotaların tamamen kaldırılması ve aynı sorunlarla tekrar 
karşılaşılmaması yönündedir. 
 
Devam eden diğer bir sorunumuz ise yine Rusya Federasyonu’nca Antalya ve İzmir’de üretilen 
domates ve biber ithalatında Pepino Mozaik ve Kahverengi Rigos meyve virüsüne rastlandığı 
gerekçesiyle uygulanan yasaktır. Bu konuda da yasakların kaldırılmasını bekliyoruz. Çünkü 
biliyoruz ki kotalarla ve yasaklarla ticaret gelişmez. Beklentimiz kotaların ve yasakların 
olmadığı, gümrüklerdeki işlemlerin ve ticaretin kolaylaştırıldığı bir ticaret düzenidir. 
 
Değerli Arkadaşlar, 
İnsanların en hayırlısı insanlara ve memleketlerine hizmet edenlerdir. Bu hizmetlerden en 
kıymetli olanları ise eğitime ve sağlığa yapılan yatırımlardır. Bu kapsamda Antalya Oda ve 
Borsaları ile birliğimizin katkılarıyla daha önce dört adet lise, bir adet meslek yüksekokulu ve 
bir adet fakülteyi eğitim camiasına, yine Borsa olarak bir adet semt polikliniğini sağlık 
camiasına kazandırmıştık. Üyelerimiz adına yaptığımız bu ve benzeri faaliyetler, kazandığını 
ülkesi için karşılık beklemeden sunan iş insanlarımızın bir ahde vefasıdır. Bu vefa duygusuyla; 
 
• Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) öncülüğünde tablete ihtiyacı olan 

öğrencilerimize yönelik başlatılan “Küçük Parmaklar Projesi”ne destek olduk. ATB ve 
ATSO olarak 55’er adet olmak üzere toplam 110 adet klavyeli tableti ve 

• Antalya Oda ve Borsaları olarak 4 adedinin Borsamızca karşılandığı toplam 20 adet yüksek 
akış oksijen cihazını 

Valimiz Sayın Ersin YAZICI’nın katılımıyla il müdürlerimize teslim ettik. Tüm bu destekler 
için; üyelerimize, Antalya Oda ve Borsalarımıza ve Birlik Başkanımız Sayın Rifat 
HİSARCIKLIOĞLU nezdinde tüm TOBB camiamıza teşekkür ediyorum. 
 
Bu ay içerisinde gerçekleştirmiş olduğumuz diğer etkinlik ve faaliyetleri kısaca özetleyecek 
olursam; 



 
 
• 6.Meslek Komitemizin talebi üzerine yerel yönetimlerin kesme çiçeğe olan ilgisini artırma 

amacıyla Antalya Büyükşehir Belediyesi Ocak Ayı Meclis Toplantısı’nda meclis üyelerine 
çiçek dağıttık. 

• Antalya Tarım ve Orman Müdürlüğü işbirliğinde başlattığımız “Pandemi Günlerinde Tarım” 
programına Peynir Atölyesi ile devam ettik. 02 - 24 Ocak tarihleri hafta sonları sokağa çıkma 
günlerinde düzenlenen atölyemizi 50 bin kişi takip etti. 

• Yine, Antalya Tarım ve Orman Müdürlüğü işbirliğinde düzenlediğimiz “Sizin Oraların Nesi 
Meşhur” programın bu ayki konukları Gaziantep ve Sakarya kentlerimiz oldu. Programımıza 
katılan büyükşehir belediye başkanlarına, oda ve borsa başkalarına ile müdürlere ve genel 
sekretere teşekkür ediyorum. 

 
Değerli Arkadaşlar, 
Faaliyetlerden de izlediğiniz gibi; “Paraf Ticari Kredi Kartı ile Güvenceli Tedarik Zinciri 
Finansmanı Anlaşması” çerçevesinde Borsa olarak Halkbank Antalya Bölge Müdürlüğü ile 
protokol imzalandık. Hatırlayacağınız gibi bu protokolün bir benzerini geçtiğimiz ay Ziraat 
Bankası’yla da imzalamıştık. Her iki protokolünde ciddi daralma yaşayan kentimiz 
ekonomisine ve sektörümüze fayda yaratmasını diliyorum. Üyelerimizi hem Paraf hem de 
Başak kart avantajlarından yararlanmaya davet ediyorum. 
 
Değerli Üyeler, 
Geçtiğimiz ay TOBB Başkanımız Sayın Rifat HİSARCIKLIOĞLU’nun katılımıyla 
düzenlediğimiz toplantımızda Türkiye Ürün İhtisas Borsası (TÜRİB) işlem saatlerinin 
uzatılmasını talep etmiştik. Talebimizin olumlu karşılanmasının ardından 01 Şubat 2021 tarihi 
itibariyle TÜRİB işlem saatleri 10.00 -13.00 olarak belirlendi. Talebimizi kısa bir süre 
içerisinde hayata geçiren Başkanımıza ve TÜRİB yönetimine teşekkür ediyorum. 
 
Değerli Meclis Üyeleri, 
Ocak Ayı meslek komitelerimizde ana hatlarıyla; 
• Kuraklık ve iklim değişikliği, 
• Kentimiz su kaynaklarının etkin kullanımı için sulama kooperatiflerince kullandırılan suyun 

yönetiminin önemi, 
• Artan gübre fiyatları ve gübre tedarikinde yaşanan sorunlar, 
• Artan maliyetlerin ürün birim fiyatlarına aynı oranda yansımaması, 
• Kredi faizlerindeki artışın sektörümüze olan olumsuz etkileri, 
• Rusya Federasyonu’nca domates ithalatına yönelik uygulanmak olan kota, 
• Rusya Federasyonu’nca Antalya ve İzmir’de üretilen ve ihraç edilen domates ile biber 

ithalatının Pepino Mozaik ve Kahverengi Rigos meyve virüsüne rastlandığı gerekçesiyle 
yasaklaması, 

• Kamunun yaş meyve sebze sektöründe aktif olarak faaliyet göstermesi, 
• Çiğ süt birim fiyatlarının süt üretimi ve ticaretine etkileri, 
• Döviz kurlarındaki değişimin tarımsal ihracata etkileri ve 
• Koronavirüs’ün seyrinin 2021 yılı kesme çiçek ve tıbbi aromatik bitkiler sektörlerinin iç ve 

dış ticaretine etkileri 
konularında değerlendirmelerde bulunulmuştur. 
 
Değerli Üyeler, 



 
 
Meclis Başkanımızın da açılışta belirttiği gibi, 1.Meslek Komitesi’nden Meclis Üyemiz Yusuf 
KARASU bu ay itibariyle ticari faaliyetlerini sonlandırması nedeniyle Meclisimizden ayrıldı. 
Ancak bu ayrılma kendisinin tecrübelerinden faydalanmayacağımız anlamına gelmemelidir. 
Borsa camiasına girdiğimde tanıştığım Yusuf Amca; hayata bakışı, duruşu ve ticaret yapma 
biçimi ile hepimize örnek olmuş, tecrübelerini de bizlerle cömertçe paylaşmıştır. Eminim ki 
paylaşmaya da devam edecektir. Kendisine bugüne kadar Borsamıza ve üyelerimize hizmetleri 
için teşekkür ediyorum. Yerine gelen Ahmet YILMAZ arkadaşımıza da hoş geldin diyorum. 
 
Sözlerimi tamamlarken; 
Koronavirüs geçiren Valimiz Sayın Ersin YAZICI ve Yönetim Kurulu Üyemiz Süleyman 
ERSAN’a geçmiş olsun dileklerimi sunuyorum. Son olarak bu hafta başında kaybettiğimiz 
BAGEV Yönetim Kurulu’nda birlikte çalışma fırsatı bulduğum Erol ERKAN ağabeye 
Allah’tan rahmet, ailesine ve camiamıza başsağlığı ve sabır dilerim. Mekanı cennet olsun. 
 
Saygılarımla, 
 
ALİ ÇANDIR 
Yönetim Kurulu Başkanı 
 


